
Varhaiskasvatuksen opettajan ajatuksia neuvotteluiden aikana 

 

Jälleen käyvät työmarkkinaneuvottelut tiukkoina ja lakkovaroituksiakin on annettu jo usealla paikkakunnalla 

ja taas saa jännityksellä seurata, saataisiinko meidänkin alalla jotain isompia parannuksia aikaan. Monta 

kertaa aiemminkin ollaan odotettu, joten odotukset ei ole liian korkealla. 

Viimeksi saatiin siirrettyä opettajat OVTES:n pariin, mutta vielä KVTES:n ehdoilla. OVTES esiopettajilla on 

kuitenkin paljon parempi työehtosopimus kuin KVTES vastaavilla. Työaika on esimerkiksi 23h/vko vs 

38,25h/vko ja kokemuslisä on 20 vuoden kohdalla 29%, kun itsellä se on ollut huipussaan jo 10 vuoden 

kohdalla 8%. 

Monet muutkin asiat toki kentällä työskenteleviä painaa, joista noissa neuvotteluissa ei puhuta, ainakin 

mitä nettikeskustelua seuraa. Edelleen monissa kunnissa valtuutetut seuraavat tiukasti käyttö- ja 

täyttöprosentteja, ryhmät koitetaan pitää mahdollisimman täysinä huolimatta siitä että on paljon lapsia, 

jotka tarvitsisivat pienempiä ryhmiä tai ainakin vähemmän sosiaalisten kontaktien vaihtumista. En tiedä 

tällä hetkellä Lempäälän tilannetta, mutta monessa kunnassa on päiväkoteihin tullut johtajien kautta tietoa, 

että on epäonnistuttu, jos käyttöprosentti jää alle 90%. Mitenköhän kaupan alalla pärjättäisiin, jos hävikki 

saisi olla vain tuon 10%? 

SAK (Suunnittelu, Arviointi ja Kehittäminen) lisättiin viimeksi, mutta edelleen siitä osa tehdään työpaikalla, 

jossa se ei ole niin tehokasta. Jos esim. päivän keskellä on 20 min ”rauhallista” aikaa, ei sitä kovin helpolla 

hae hyvää tilaa, kerää materiaaleja, järjestele ajatuksia, suunnittele, kerää materiaaleja pois...Nämä asiat 

tuleekin yleensä tehtyä kotona tai työmatkalla kun saa olla rauhassa omien ajatusten kanssa. 

 

Lasten kanssa on kuitenkin mukava työskennellä! 
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